
Protokół 
LVII sesja Rady Gminy Wydminy

z dnia 16 maja 2014 roku
sala dolna GOK w Wydminach
od godz. 14:00 do godz. 16:30

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Romatowski – witam Państwa bardzo serdecznie

na LVII sesji Rady Gminy Wydminy, na sali mamy obecnych 10 radnych, mamy wymagana

kworum,  możemy  podejmować  uchwały.  Sesja  została  zwołana  prawidłowo,  niniejszym

otwieram posiedzenie LVII sesji Rady Gminy Wydminy. Na początku chciałbym w imieniu

Pani  sołtys  wsi  Szczepanki  zaprosić  wszystkich  radnych  na uroczyste  otwarcie  świetlicy

wiejskiej w Szczepankach. Czekaliśmy na ten remont bardzo długo, najbardziej mieszkańcy i

Pani  sołtys  Szczepanek.  Sami  wiemy,  że  były  problemy,  ale  udało  się  to  wszystko

przezwyciężyć.  Pani sołtys wszystkich bardzo serdecznie zaprasza, 23 maja o godz. 15:00.

Wracamy do porządku obrad. Odczytam Państwu porządek obrad (porządek obrad stanowi

załącznik  do  niniejszego  protokołu).  Czy ktoś  z  Państwa  ma uwagi  do  przedstawionego

porządku obrad?

Skarbnik  Krystyna  Truchan  –  z  upoważnienia  Pana  Wójta  chciałabym  prosić  o

rozszerzenie porządku obrad o przedstawione Państwu na komisji dwa projekty uchwał; 1) w

sprawie  zmian  w budżecie  Gminy Wydminy  na 2014 rok;  2)  w sprawie  nadania  nazwy

urzędowej  placowi  w  Wydminach.  Zmiany  w  budżecie  dotyczą  głównie  wprowadzenia

zadania  inwestycyjnego  dot.  pozyskania  środków  na  modernizację  oddziałów

przedszkolnych. Następny projekt dot. nadania nazwy urzędowej placowi w Wydminach jako

skwer  im.  żołnierzy  wyklętych.  Bardzo  proszę  o  rozszerzenie  porządku obrad  o  te  dwa

projekty uchwał.  

Przewodniczący  Rady  Gminy  Bogusław  Romatowski  –  czy  ktoś  chciałby  się

wypowiedzieć w sprawie wniosku? Nie widzę, wobec tego przechodzimy do głosowania. Kto

z Państwa radnych jest za przyjęciem do porządku obrad drugiej uchwały dotyczącej zmian w

budżecie Gminy Wydminy na 2014 rok?

Skarbnik  Krystyna  Truchan  –  chciałabym  jeszcze  uzupełnić.  Chciałabym  to  ująć  po

punkcie  9,  aby  było  to  po  przyjęciu  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  realizację

projektu „Modernizacja oddziałów przedszkolnych w Gminie Wydminy” w ramach Programu

Operacyjnego Kapitał Ludzki. Po tym proponuję, jako punkt 11 wprowadzić projekt uchwały

w sprawie nadania nazwy urzędowej placowi w Wydminach.
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Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Romatowski – kto z Państwa radnych jest za tym,

aby po punkcie 9 wprowadzić projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Wydminy

na 2014 rok?

Głosowanie:

Za – 10 radnych

Przeciw – 0 radnych

Wstrzymało się – 0 radnych

Przewodniczący  Rady  Gminy  Bogusław  Romatowski  –  wniosek  został  przyjęty

jednogłośnie.  Kto  z  Państwa  radnych  jest  za  przyjęciem  do  porządku  obrad  uchwały  w

sprawie nadania nazwy urzędowej placowi w Wydminach?

Głosowanie:

Za – 5 radnych

Przeciw – 4 radnych

Wstrzymało się – 1 radnych

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Romatowski  – wniosek nie uzyskał wymaganej

większości głosów. O ten punkt nie rozszerzymy dzisiejszego porządku obrad. Czy są jeszcze

inne wnioski dotyczące porządku obrad?

Radna Grażyna Plato – kolejny raz  proszę,  aby punkt  5,  czyli  „strefa  wolnego słowa”

przenieść po punkcie „odpowiedzi wójta na zapytania i interpelacje radnych”. 

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Romatowski – czy to jest prośba, czy wniosek?

Radna Grażyna Plato – wniosek.

Przewodniczący  Rady  Gminy  Bogusław  Romatowski  –  czy  ktoś  chciałby  się

wypowiedzieć w sprawie tego wniosku?

Radna Anna Balcer  – proszę  Państwa  ja  proponuję,  aby  ten  punkt  został,  tak  jak  jest

zaplanowany w porządku obrad, ponieważ na sali mamy mieszkańców. Nasze obrady trwają

czasem bardzo długo i aby umożliwi ć mieszkańcom wypowiedzi, jak najbardziej zasadnym

jest, aby ten punkt porządku obrad został tak jak jest zaplanowany w porządku dzisiejszej

sesji. W związku z powyższym proszę, o odrzucenie wniosku Pani radnej Grażyny Plato.

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Romatowski – przechodzimy do głosowania. Pani

w sprawie wniosku?

Radna Grażyna Plato – tak.

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Romatowski – ale Pani się już wypowiadała.

Radna Grażyna Plato – nie udzieli mi Pan głosu?

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Romatowski – nie
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Radny Roman Paluch – to może ja?

Przewodniczący  Rady  Gminy  Bogusław  Romatowski  –  za  wnioskiem,  czy  przeciw

wnioskowi?

Radny Roman Paluch – w sprawie wniosku.

Przewodniczący  Rady  Gminy  Bogusław Romatowski  – proszę  bardzo,  tylko  proszę  o

krótkie wypowiedzi.

Radny Roman Paluch – jeżeli przychodzą ludzie posłuchać, to całego przebiegu sesji. Jeżeli

rada obraduje to od początku do końca. Także dopuszczenie mieszkańców do dyskusji  na

początku, to pomyślą sobie, że traktujemy ich tak, jakbyśmy chcieli się ich pozbyć.  Niech

siedzą do końca, niech słuchają. Dużo rzeczy pominie ich uwadze. Uważam, że mieszkańcy

powinni się wypowiadać na koniec po wysłuchaniu obrad całej rady. 

Przewodniczący  Rady  Gminy  Bogusław  Romatowski  –  dziękuję,  przechodzimy  do

głosowania.  Kto z Państwa radnych jest  za zmianami w porządku obrad dzisiejszej  sesji,

polegającej na przesunięciu punktu  5 „strefa wolnego słowa”, po punkcie „odpowiedzi wójta

na zapytania i interpelacje radnych”. 

Głosowanie:

Za – 5 radnych

Przeciw – 5 radnych

Wstrzymało się – 0 radnych

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Romatowski  – wniosek nie uzyskał wymaganej

większości, nie został przyjęty. Czy ktoś jeszcze ma uwagi do porządku obrad? Nie widzę

wobec tego przechodzimy do punktu kolejnego.

Na obrady sesji przybył radny Ryszard Żygieło i radny Piotr Pryczka.

Ad. 3

Przewodniczący  Rady  Gminy  Bogusław  Romatowski  –  jesteśmy  w  punkcie  3  –

sprawozdanie Wójta i Zastępcy Wójta Gminy Wydminy z pracy między sesjami Rady Gminy

w szczególności z wykonania uchwał Rady Gminy. Dzisiaj na sali nie ma Pana wójta. Pani

skarbnik będzie reprezentować Pana wójta?

Skarbnik Krystyna Truchan  – mam upoważnienie Pana wójta do przedstawienia Państwu

sprawozdania.

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Romatowski – proszę bardzo. Pani Grażyna Palto

w sprawie?

Radna Grażyna Plato – w sprawie formalnej.

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Romatowski – bardzo proszę.
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Radna Grażyna Plato – chciałam Panu przypomnieć, że zapomniał Pan wybrać sekretarza

na posiedzenie tej rady.

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Romatowski  – wcześniej już wyznaczyłem Pana

radnego Adama Szpaka na sekretarza. Bardzo Pani dziękuję, że Pani czuwa i pamięta.

Na obrady sesji przybyła radna Elżbieta Januszkiewicz.

Skarbnik Krystyna Truchan –   informacja o pracy wójta. Wójt od LVI Sesji Rady Gminy

odbytej  w  dniu   27  i  31  marca  2014 roku  podjął  następujące  inicjatywy:  Zarządzenia:

Zarządzenie Nr 23/2014 Wójta Gminy Wydminy z dnia 28 marca 2014 roku – w sprawie

ogłoszenia  otwartego  konkursu  ofert  na  realizację  zadań  publicznych;  Zarządzenie  Nr

24/2014 Wójta Gminy Wydminy z dnia 31 marca 2014 roku – w sprawie zaciągnięcia kredytu

długoterminowego  na  sfinansowanie  planowanego  deficytu  budżetu  jednostki  samorządu

terytorialnego  oraz  na  sfinansowanie  spłat  wcześniej  zaciągniętych  zobowiązań  z  tytułu

emisji  papierów wartościowych  oraz  zaciągniętych  pożyczek  i  kredytów;  Zarządzenie  Nr

25/2014 Wójta Gminy Wydminy z dnia 31 marca 2014 roku – w sprawie zmian w budżecie

gminy na rok 2014; Zarządzenie Nr 26/2014 Wójta Gminy Wydminy z dnia 07 kwietnia 2014

roku  –  w sprawie  wykazu  nieruchomości  przeznaczonych  do dzierżawy;  Zarządzenie  Nr

27/2014  Wójta  Gminy  Wydminy  z  dnia  07  kwietnia  2014 roku  –  w  sprawie  nadania

Regulaminu  Organizacyjnego  Urzędu  Gminy  Wydminy;  Zarządzenie  Nr  28/2014  Wójta

Gminy  Wydminy  z  dnia  07  kwietnia  2014 roku  –  w  sprawie  sprzedaży  nieruchomości;

Zarządzenie Nr 29/2014 Wójta Gminy Wydminy z dnia 08 kwietnia 2014 roku – w sprawie

sprzedaży  w  drodze  przetargu  ustnego  nieograniczonego  (licytacji)  samochodów

stanowiących własność Gminy Wydminy oraz powołanie komisji przetargowej; Zarządzenie

Nr 30/2014 Wójta Gminy Wydminy z dnia 09 kwietnia 2014 roku – w sprawie zmian w

budżecie gminy na rok 2014; Zarządzenie Nr 31/2014 Wójta Gminy Wydminy z dnia 17

kwietnia 2014 roku – w sprawie ustalenia dodatkowego dnia wolnego od pracy; Zarządzenie

Nr 32/2014 Wójta Gminy Wydminy z dnia 23 kwietnia 2014 roku – w sprawie powołania

koordynatora  gminnego  i  operatorów  obsługi  informatycznej  obwodowych  komisji

wyborczych w gminie Wydminy w wyborach do Parlamentu Europejskiego w 2014 roku;

Zarządzenie Nr 33/2014 Wójta Gminy Wydminy z dnia 23 kwietnia 2014 roku – w sprawie

wyznaczenia  siedziby  obwodowej  komisji  wyborczej  dla  celów  głosowania

korespondencyjnego; Zarządzenie Nr 34/2014 Wójta Gminy Wydminy z dnia 28 kwietnia

2014 roku – w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2014; Zarządzenie Nr 35/2014 Wójta

Gminy Wydminy z dnia 30 kwietnia 2014 roku – w sprawie wskazania przez Wójta osób

wchodzących  w  skład  Obwodowych  Komisji  Wyborczych  w  wyborach  do  Parlamentu
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Europejskiego zarządzonych na dzień  25 maja 2014 roku; Zarządzenie Nr 36/2014 Wójta

Gminy Wydminy z dnia 05 maja 2014 roku – w sprawie powołania składów Obwodowych

Komisji  Wyborczych  w  Gminie  Wydminy  do  przeprowadzenia  wyborów  posłów  do

Parlamentu  Europejskiego  zarządzonych  na  dzień  25  maja  2014  roku;  Zarządzenie  Nr

37/2014  Wójta  Gminy  Wydminy  z  dnia  08  maja  2014  roku  –  w sprawie  ustalenia

minimalnych  stawek czynszu z tytułu  najmu lub dzierżawy nieruchomości  komunalnych;

Zarządzenie Nr 38/2014 Wójta Gminy Wydminy z dnia 12 maja 2014 roku – w sprawie

zatwierdzenia podziału środków finansowych na realizację zadań publicznych w roku 2014;

Zarządzenie Nr 39/2014 Wójta Gminy Wydminy z dnia 12 maja 2014 roku – w sprawie

wykazu nieruchomości przeznaczonych do dzierżawy; Zarządzenie Nr 40/2014 Wójta Gminy

Wydminy z dnia 12 maja 2014 roku – w sprawie sprzedaży nieruchomości; Zarządzenie Nr

41/2014  Wójta  Gminy  Wydminy  z  dnia  14  maja  2014  roku –  w sprawie  przekazania

sprawozdania finansowego Gminy Wydminy za 2013 rok. Wójt odbył następujące spotkania i

konsultacje: 31.03.2014 r.: spotkanie z dyrektorami szkół - Pan wójt, Pani z-ca wójta; Pan

Piestrzyński Dyrektor PCP - spotkanie z Panem wójtem; zebranie wspólnoty mieszkaniowej

Grunwaldzka  74;  01.04.2014 rada  nadzorcza w  spółce  komunalnej;  03-06.04.2014 Targi

WIATR I WODA - Warszawa; 06.04.2014 I runda Eliminacyjna Mistrzostw Województwa

LZS Siatkówka Mężczyzn 2014 - ZSO Wydminy – Pani z-ca wójta; 08.04.2014 zebranie

LGR Węgorzewo - Pan wójt;  09.04.2014 Urząd Miasta – LGD9 Węgorzewo; 10.04.2014

spotkanie pt. „Nowa perspektywa finansowa 2014-2020 szansą dla biznesu i samorządu w

ramach  Giżyckiego  Partnerstwa  Lokalnego"  Giżycko  -  z-ca  wójta  i  Pani  sekretarz,  Apel

Katyński  szkoła  ZSO  Wydminy  -  Pani  wójt;  11.04.2014  posiedzenie  Fundacji  Ochrony

Wielkich  Jezior  Mazurskich,  Urząd  Miejski  w  Węgorzewie  -  Pan wójt;  12.04.2014 Dąb

Katyński – Zelki - Pan wójt, z-ca wójta; 13.04.2014 Półfinały Mistrzostw Województwa LZS

w Siatkówce Kobiet 2014, hala sportowa przy ZSO Wydminy; 14.04.2014 wizyta młodzieży,

uczniowie klasy 2 C gimnazjum przy ZSO Wydminy,  z opiekunem Tamara Sosnowska -

Projekt "Cała Polska Czyta Dzieciom" – Pani z-ca wójta, urzędnicy; 15.04.2014 spotkanie z

Dyrektorem   ANR  w  Suwałkach  -  Pan  wójt;  16.04.2014  podpisanie  umowy  z  firmą

DOMOST  -  Pan  wójt;  uroczyste  śniadanie  wielkanocne,  stołówka  24  WOG,  ul.

Nowowiejskiego 20 w Giżycku - Pan wójt; 17.04.2014 Katedra Ełk Dni Kapłańskie, Msza

Św. Krzyżma Świętego - Pan wójt, z-ca wójta; 23.04.2014 spotkanie LGD9 Węgorzewo - Pan

wójt;  24.04.2014  szkolenie  grupy  roboczej  zespołu  interdyscyplinarnego  oraz  pierwszy

kontakt  ze sprawcą  i  ofiarą  przemocy"  GOK -  z-ca  wójta;  25.04.2014 posiedzenie Rady

Naukowej w siedzibie Instytutu Olsztyn - Pan wójt, spotkanie z okazji Międzynarodowego
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Dnia  Ziemi  SP  Zelki  –  Pani  z-ca  wójta,  zakończenie  roku  szkolnego  klasy  trzeciej

Samorządowego Liceum Ogólnokształcącego w Wydminach,  w auli  szkolnej  –  Pani  z-ca

wójta;  26.04.2014  otwarcie  świetlicy  wiejskiej  w  Sucholaskach  –  Pan  wójt;  28.04.2014

posiedzenie Powiatowej Rady  Zatrudnienia – Pani z-ca wójta; 29.04.2014 spotkanie Nadzór

Budowlany,  Giżycko  -  Pan  wójt,  spotkanie  Nadleśnictwo  Giżycko  -  Pan  wójt,  Pani

Witkowska, Pani sekretarz, przetargi na sprzedaż samochodów – Pani wójt, spotkanie Koła

Emerytów i Rencistów  w „Zagłobie"- Pani z-ca wójta, Pan wójt;  30.04.2014 spotkanie w

Zarządzie Dróg Powiatowych w Olecku,  dyr.  Reszel  -  Pan wójt,  egzamin dla uczniów z

wiedzy  o  UE (  gimnazjum)   -  GOK –  Pani  z-ca  wójta;  05.05.2014  wzięcie  udziału  w

programie TVP 3 Olsztyn – Pan wójt;  06.05.2014 szkolenie dot.  dotacji  oświatowych po

ostatnich nowelizacjach – Pani z-ca wójta i Pan wójt, Łęgów; 07.05.2014 spotkanie w PCPR -

Giżycko  -  Pan  wójt,  spotkanie  z  PKS  Mrągowo  –  Pan  wójt,  zebranie  Zarządu  LGD9

Węgorzewo  oraz  uczestnictwo  w  posiedzeniu  Walnego  Zebrania  LGD9  –  Pan  wójt;

08.05.2014  podpisanie  umowy  dot.  dotacji  przedszkoli  z  Marszałkiem  Województwa

Warmińsko  –  Mazurskiego;  09.05.2014  Powiatowe  Obchody  Dnia  Strażaka  -  sala

konferencyjna  Komendy  Powiatowej  PSP  Giżycko  –  Pan  wójt,  Komendant  Ochotniczej

Straży  Pożarnej  w  Wydminach;  Zarząd  Oddziału  ZNP  w  Giżycku  -  konferencja

sprawozdawczo - wyborcza, Giżycko – Pani z-ca wójta, Pan wójt; 13.05.2014 spotkanie z

gen.  bryg.  Sławomirem  Kowalskim  –  Pan  wójt;  15.05.2014  spotkanie  z  Prezesem

Kurianowicz  Piotr  -  Katolickie  Stowarzyszenie  Młodzieży  Diecezji  Ełckiej  -  Pan  wójt;

15.05.2014  inauguracja  XVI  Warmińsko-Mazurskich  Dni  Rodziny  (Warmińsko-Mazurski

Urząd Wojewódzki w Olsztynie, sala nr 52, al. Marsz. J. Piłsudskiego 7/9) – Pani z-ca wójta;

16.05.2014  "Ekonomia  społeczna  w  rozwoju  lokalnym"- Pani  z-ca  wójta,  konferencja  w

Urzędzie Wojewódzkim w Olsztynie -  Pan wójt i Pani z-ca wójta.

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Romatowski – czy ktoś chciałby zabrać głos? 

Radny Adam Szpak – zarządzenia Wójta w sprawie sprzedaży nieruchomości,  parę  razy

wystąpiło to zarządzenie. Chciałbym, jeżeli można poprosić na piśmie jakie działki zostały

sprzedane.

Radna Anna Balcer – chciałam dopytać,  czego dotyczyło  spotkanie z Firmą  DOMOST?

Czego dotyczyło spotkanie, udział Pana Wójta w radzie naukowej w Olsztynie, jak również

co było tematem spotkania Pana Wójta z Nadleśnictwem Giżycko?

Kierownik  Beata Witkowska - jeżeli  chodzi  o  spotkanie  z Firma DOMOST, było  tutaj

podpisanie umowy na dokumentację  projektową,  która dotyczy odbudowy mostu w ciągu
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drogi Mazuchówka - Wydminy. Jeżeli chodzi o Nadleśnictwo spotkanie dotyczyło ustalenia

stawki dzierżawy gruntu pod budowę wodociągu m.in. do miejscowości Wężówka,  Cybulki.

Radna  Anna  Balcer –  to  w  trakcie  realizacji  inwestycji  ustalaliście  Państwo  stawkę

dzierżawy?

 Kierownik Beata Witkowska –  przed przystąpieniem do realizacji musieliśmy  podpisać

umowę  dzierżawy  określając  konkretny  termin  wykonania  robót.  Wszystko  zostało

sfinalizowane. 

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Romatowski – czy ktoś chciałby zabrać głos?  Nie

widzę, wobec tego przechodzimy do punktu kolejnego.

Ad. 4

Przewodniczący  Rady  Gminy  Bogusław  Romatowski  –  jesteśmy  przy  punkcie  4  –

interpelacje i zapytania radnych. Proszę Państwa radnych o zgłaszanie interpelacji i zapytań.

Radna Anna Balcer – chciałabym zadać pytanie Panu wójtowi, na ręce Pani sekretarz, czy

Pani skarbnik, dlaczego nie mam odpowiedzi na swoje zapytania z poprzedniej sesji? 

Radny Adam Szpak – mam dwa pytania do Pana wójta, być może Pani kierownik referatu tu

odpowie. Co dalej z naszą wodą? Z tego co wiem miesiąc temu zostały przerwane prace, ze

względu na kolej  i  jeszcze inne problemy,  m.in.  to  co Pani  powiedziała i  lasami.  Kiedy

zacznie to funkcjonować? Między innymi zgoda nad rzeką tam Gawlik była. Moje osobiste

zdanie  jest  takie,  że  jeżeli  się  wchodzi  na  budowę  to  trzeba  mieć  wszystkie  zgody  i

zezwolenia. Drugie pytanie, remont dróg gminnych, to co rada przesuwała pieniążki na pięć

sołectw, kiedy to się w końcu zacznie dziać?

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Romatowski – czy Pani kierownik chciałaby teraz

odpowiedzieć?

Kierownik Beata Witkowska – chciałbym teraz odpowiedzieć. Jeżeli chodzi o miejscowość

Gawliki Małe i przejście pod rzeką w Gawlikach Małych, powiem tak, ustalenia na etapie

projektowania  w  2009  roku  były  takie,  że  wodociąg  będzie  podwieszony  pod  mostem

istniejącym w związku z czym nie były wymagane pozwolenia wodnoprawne. Jak wiecie

Państwo pozwolenie na budowę  wówczas wykonywane było  wydane w 2009 roku i  tutaj

przed  przystąpieniem  do  realizacji  chcieliśmy  takie  urządzenie  zastosować.  Jednakże  w

związku  z  tym,  że  ponieślibyśmy  dużo  większe  koszty  zasadnym  było  zastosowanie

rozwiązania polegającego na wykonaniu przecisku pod rzeką Gawlik. Wystąpiliśmy do autora

projektu  o  uzupełnienie  dokumentacji  o  wymagany  operat  i  pozwolenie  wodnoprawne.

Powiem  tylko  tyle,  że  zostało  już  wszczęte  postępowanie  o  wydanie   pozwolenia
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wodnoprawnego. Myślę, że w ciągu tygodnia, czy dwóch będziemy mieli ten dokument na

podstawie, którego będziemy mogli kontynuować te prace. 

Radny Adam Szpak – drogi gminne.

Kierownik Beata Witkowska – chodzi o Gawliki Małe?

Radny Adam Szpak – m.in., bo rada gminy przesunęła pieniądze ze wskazaniem na remonty

dróg gminnych dla pięciu sołectw.

Kierownik Beata Witkowska – nie odpowiem Panu na to pytanie z uwagi na to, że  została

w ten piątek podpisana umowa na remonty dróg. Cześć tych prac jest już wykonywana, ale

kiedy będzie realizacja na Gawliku Małym, to nie jestem w stanie teraz odpowiedzieć. Nie

mamy w przetargu zaznaczonych kolejności dróg. Jeżeli chodzi o fundusz sołecki, to wiem, iż

sołectwo przeznaczyło środki na zakup materiału na naprawę dróg w centrum wsi, ale prace

będą wykonane po wykonaniu  wodociągu.  

Radny  Wiesław  Dereziński -  inwestycja  rzeki  Staświnki,  prawdopodobnie  została

zatrzymana,  ludzie  pytają,  bo  trzy  lata  była  robiona  dokumentacja,  ktoś  nie  dopełnił

obowiązku, bo nie zostało załatwione dofinansowanie. Prawdopodobnie nie będzie to robione.

Chcę się dowiedzieć, czy będzie robiona, czy nie?

Kierownik Beata Witkowska – nie mam wszystkich informacji, chciałbym się przygotować

do tej odpowiedzi.

Radny Marek Naruszewicz  - Pana wójta nie ma, ale może Pani kierownik odpowie. W dniu

16 kwietnia odbyło się spotkanie projektanta z Panem wójtem i z Panią kierownik w sprawie

projektów oczyszczalni w Pamrach, w Białej Giżyckiej i w Berkowie i z tego co wiem, wtedy

16 kwietnia Pan wójt się zobowiązał podjąć rozmowy z właścicielem działki przylegającej do

tej oczyszczalni ścieków w Pamrach. Dziś jest 16 maj, czy przez ten miesiąc Pan wójt podjął

te rozmowy? 

Kierownik Beata Witkowska – taka rozmowa odbyła się z zarządcą nieruchomości, mamy

pierwotnie zgodę na wykonywanie prac na działce, która jest własnością osoby prywatnej, z

tymże jeżeli chodzi jakie prace będą wykonane bezpośrednio projektanci będą kontaktowali

się z zarządcą tej nieruchomości i ustalą to na miejscu. 

Radny Marek Naruszewicz  - ale nie z właścicielem?

Kierownik Beata Witkowska – nie, z zarządcą.

Radny Marek Naruszewicz  - czyli wszystko jest na dobrej drodze?

Kierownik Beata Witkowska – tak.

Radny Franciszek Majcher – chciałbym zapytać i skorzystać z obecności Pani ze Spółki, co

było przyczyną, że kilka dni z rana nie było wody? Czy była jakaś usterka?
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Księgowa Spółki Ewa Dąbrowska – nie odpowiem, ponieważ są to sprawy techniczne.

Radna Elżbieta Januszkiewicz – moje pytanie dotyczy czystości, utrzymania czystości w

miejscowości Wydminy. Na ostatnie pytanie dlaczego tylko centrum Wydmin jest sprzątane,

otrzymałam odpowiedź, że jest to wizytówka Wydmin i należy ją utrzymać w czystości. Czy

drogi prowadzące do obu cmentarzy w Wydminach nie są  wizytówką  Wydmin? Chodniki

zarastają, piach zalegający na jezdni zasypuje studzienki i nie będą spełniać swojej funkcji za

jakiś czas. W odpowiedzi otrzymałam informację, że na dzień 8 kwietnia te jezdnie z piachu

zostały  oczyszczone.  Nie  zostały  oczyszczone,  więc  należałoby  tą  sprawę  sprawdzić.

Zniknęły kosze, np. w wokół cmentarzy. Pytanie, dlaczego i czy one tam wrócą? Potrzeba

koszt jest dużo większa niż ta która była, natomiast one zniknęły. Jest to dość niepokojące

zjawisko wśród mieszkańców.  

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Romatowski  – czy ktoś jeszcze chciałby zabrać

głos? Nie widzę, wobec tego przechodzimy do punktu kolejnego. 

Ad. 5.

Przewodniczący  Rady Gminy Bogusław Romatowski  – jesteśmy w punkcie 5 –„strefa

wolnego słowa” – krótkie wypowiedzi i komentarze mieszkańców Gminy Wydminy. 

Mieszkanka  Wydmin  Pani  Stielow –  chciałabym  podtrzymać  zdanie  Pani  radnej

Januszkiewicz  dot.  utrzymania  czystości  Wydmin,  ponieważ  niestety  jest  brudno.  Drugie

pytanie moje dotyczy Widłunni, bo słyszałam, że jej w tym roku nie będzie. Czy to prawda?

Uważam,  że  taka  impreza  promowała  naszą  miejscowość.  Była  bardzo  dobrze

zorganizowana. Jeżeli się w tym roku nie odbędzie to z dużą szkodą dla Wydmin. 

Radny Piotr Pryczka – mogę odpowiedzieć na  pytanie dotyczące Widłunni. 

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Romatowski  – proszę bardzo, Pan Piotr Pryczka

szef Koła Związku Ukraińców w Polsce, Koło Wydminy. 

Radny  Piotr  Pryczka –  wystąpiliśmy o  dofinansowanie  do  różnych  źródeł.  Do  Gminy

również  złożyliśmy  ofertę.  W  minionym  roku  otrzymaliśmy  10 000,00  zł,  w  tym  roku

otrzymaliśmy  6 000,00  zł.  Z  Sejmiku  również  praktycznie  o  60%  zmniejszono

dofinansowanie. Tak samo Powiat również dofinansowanie nam obciął. Złożyłem pismo do

wójta, jeżeli dobrze pamiętam, to w dniu 14 kwietnia br. z informacją, że imprezy nie będzie

ponieważ nie ma środków. Cały koszt imprezy to 50 000,00 zł.

Mieszkanka Wydmin Pani Stielow – w zeszłym roku jakie to były koszty?

Radny Piotr Pryczka – około 48 000,00 zł. 

Mieszkanka Wydmin Pani Stielow – jaka kwota dofinansowania była z Urzędu Gminy?

Radny Piotr Pryczka – 10 000,00 zł.
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Mieszkanka Wydmin Pani Stielow – a pozostała kwota skąd była?

Radny  Piotr  Pryczka –  Ministerstwo  Administracji  i  Certyfikacji,  Starostwo  i  Urząd

Marszałkowski. 

Mieszkanka Wydmin Pani Stielow – i nie udało się tego zorganizować?

Radny Piotr Pryczka – jest sytuacja taka jaka jest. Od Marszałka dostaliśmy 2 000,00 zł,

Starostwo dało 1 000,00 zł, z Gminy mamy 6 000,00 zł. Jestem w komisji konkursowej, która

przyznaje  dofinansowanie  i  chcę  powiedzieć,  że  całkiem  inne  były  ustalenia  i  podział

środków na komisji,  a Pan wójt  rozdzielił  całkiem inaczej.  Zrobiłem zebranie Związku z

Zarządem,  z  członkami,  jak  również  z  członkami  parafialnej  rady.  Kto  nam  dołoży  do

imprezy? Później zostaniemy z długami. Poza tym sytuacja jest taka a nie inna na Ukrainie,

też  nie wiadomo czy przyjadą  zespoły.  Na kapitule podział środków był zupełnie inny na

Widłunnię. Pan wójt jeszcze obciął nam na 6 000,00 zł.  

Mieszkanka Wydmin Pani Stielow – chciałbym się dowiedzieć od Pani skarbnik jaka kwota

jest przeznaczona na promocję Wydmin w budżecie gminy?

Skarbnik Krystyna Truchan  – zero.

Mieszkanka Wydmin Pani Stielow – zero?

Skarbnik Krystyna Truchan  – mówimy na ten moment.

Radna Anna Balcer – 3 500,00 zł.

Skarbnik Krystyna Truchan  – ale to jest fundusz sołecki, tylko i wyłącznie do dyspozycji

sołectw.  Na  tą  chwilę  nie  mamy żadnych  pieniędzy.  Planowane było  w  budzicie  gminy

zabezpieczenie około 50 000,00 zł, natomiast po uchwaleniu budżetu na rok 2014 nie zostały

te środki utrzymane. Na tą sesję są przygotowane środki  z przeznaczeniem na Widłunnię.  

Radny Piotr Pryczka – na dzień dzisiejszy jest już za późno. Nie damy rady z dokumentacją,

pozwoleniami. Trzeba wystąpić o pozwolenia do sanepidu, straży pożarnej, policja. Nie damy

rady, ja już zrezygnowałem, odwołałem wszystkie zespoły. Trzeba odpowiednią ilość czasu

wcześniej  to wszystko  organizować.  To nie jest  organizowanie dyskoteki,  czy zabawy w

jakimś lokalu. To jest impreza masowa. 

Mieszkanka Wydmin Pani Stielow – bardzo przykre, warto było pokazać się z tej lepszej

strony.  Wydaje mi się, że powinno się poświecić pewne środki, aby ta impreza corocznie,

systematycznie się odbywała, bo co takiego wielkiego mamy w tych Wydminach? 

Radny Piotr Pryczka – konkurs już dawno był ustalony, wyniki konkursu były już dawno

na bip-ie.  Chcieliśmy 10 000,00 zł,  dostaliśmy 6 000,00 zł.  Pewnych  kosztów nie da się

uniknąć. Ochrona musi być, która kosztuje około 10 000,00 zł, karetki trzeba opłacić. 
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Mieszkanka  Wydmin  Pani  Stielow –  ja  Pana  rozumiem,  tylko  głównym  priorytetem

Wydmin, Urzędu Gminy, władz gminy powinno być to, żeby utrzymać tą imprezę. 

Radny Piotr Pryczka – kapituła ustaliła 10 000,00 zł dofinansowania, Pan wójt zmienił to na

6 000,00 zł,  obciął.  Na jeden dzień  turecki  przekazał  11 000,00 zł.  Ja po prostu tego nie

przeskoczę, Związek pewnych kosztów nie przeskoczy.  

Mieszkanka  Wydmin  Pani  Stielow –  ja  Pana  rozumiem,  tylko  powinno  nam  zależeć

wszystkim na tym, aby ta impreza była corocznie, aby promować tą naszą miejscowość.

Radny Piotr Pryczka – na pewno w tym roku tej imprezy nie będzie. 

Radna Anna Balcer – jeżeli można chciałabym w sprawie Widłunni i odniosę się do tego co

mówiła Pani skarbnik o kwocie 10 000,00 zł, które dziś Pan Wójt wystąpił na dzisiejszą sesję

z projektem uchwały przesunięcia środków w kwocie 10 000,00 zł na promocję Wydmin ze

wskazaniem na Widłunnię.  Dziś  to  już  jest  „musztarda po obiedzie”.  Po pierwsze kwota

10 000,00 zł na dzień dzisiejszy niczego nie rozwiązuje. Taka kwota załatwiałaby sprawę w

styczniu,  lutym  kiedy  Związek  Ukraińców  występował  do  kapituły  organizacji

pozarządowych jako wkład własny w projekty. Właśnie m.in. w Urzędzie Marszałkowskim,

czy w Starostwie, czy jakiekolwiek inne źródło byłoby w tamtym momencie dostępne. Wtedy

te pieniądze były bezcenne. Niestety na dzień dzisiejszy ta kwota niczego nie zmienia. Po

pierwsze dlatego,  że Związek ich w zasadzie nie wykorzysta,  a po drugie przesuwając te

pieniądze na promocje automatycznie wiąże się z tym, że realizacji tej inwestycji, bo to jest

ogromne przedsięwzięcie, podejmuje się Urząd Gminy za taką kwotę, dlatego, że Widłunnia

jest marką, a właścicielem tej marki jest Związek Ukraińców. Żeby Związek mógł realizować

te  przedsięwzięcie  te  pieniądze  powinny  być  przekierowane   na  otwarte  konkursy  w

organizacjach pozarządowych wtedy Związek decyduje o tym gdzie te pieniądze przeznaczyć.

Związek  tą  markę  wypracował,  Związek  to  robi  na  zasadzie  pracy  społecznej.  Na dzień

dzisiejszy to jest moim skromnym zdaniem chwyt propagandowy przesuniecie tych środków,

ponieważ one niczego nie wnoszą, poza zamieszaniem ogromnym i poza śmiem powiedzieć

skłóceniem  poszczególnych  środowisk.  Za te pieniądze nie  da się  zrobić  takiej  imprezy

masowej.  Jeżeli  ktokolwiek  organizował  jakąkolwiek  imprezę  plenerową,  to  wiem,  że

10 000,00  zł,  to  tak naprawdę  jest  nic.  Jeżeli  nie  ma udziału  środków z  zewnątrz,  bądź

sponsorów, jak również ogromnej pracy społecznej mieszkańców. Podzielam Pani zdanie, że

ogromnie szkoda, ale nie tylko Widłunni, ale również innych imprez, które odbywały się na

terenie  sołectw.  Jeżeli  sięgniecie  Państwo  pamięcią  wstecz,  wielu  z  Państwa  w  takich

imprezach uczestniczyło,  imprezy oczywiście  o mniejszym zakresie,  nie  były  to  imprezy

masowe, ale doskonale integrowały nie tylko poszczególne miejscowości, ale i okoliczne i

11



takie imprezy też się odbywały. Niestety przy takiej, a nie innej współpracy tych imprez nie

ma.  Od kilku  lat  nie  ma ich  również  w  terenie.  Z  niepokojem obserwuję  jakieś  dziwne

działanie, które ma na celu doprowadzenie nie wiem, pozbywania się resztek imprez, które

funkcjonowały  na terenie  gminy.  Nie wiem, czy Pan wójt  ma zamiar  zlecić  jakąkolwiek

większą imprezę na terenie naszej gminy dla GOK. Imprezy pod GOK odbywają się z jakim

skutkiem, to my wiem i wie każdy, kto w tych imprezach uczestniczył. Dzisiejsza sytuacja

jest bardzo niedobra,  ponieważ  pozywamy się  resztek dobrych rzeczy,  dobrze zrobionych,

które funkcjonowały na terenie naszej  gminy.  Jest  to przykre.  Nie wiem jaki  był  zamysł

pierwotny. Nie wiem dlaczego w organizacjach mimo pozytywnej opinii kapituły nie znalazły

się  pieniądze na zorganizowanie  tej  imprezy.  Przypomnę  Państwu,  jak była  powoływana

kapituła Pan wójt  deklarował  swego czasu,  że głos kapituły będzie dla niego wyrocznią.

Niestety w tym roku tak się nie stało.

Radny Piotr Pryczka – też chcę podkreślić, że nie będzie Widłunni, ale przed Widłunnią

przez tydzień czasu odbywały się warsztaty. Tych warsztatów też nie będziemy organizowali,

bo gdzie te dzieci wystąpią? Przez tydzień czasu się uczyły i  Widłunnię rozpoczynały nasze

dzieci swoimi występami. Chcę również powiedzieć, że chcę zrezygnować z członkostwa w

tej kapitule,  ponieważ  szkoda naszego czasu. Osiem godzin ostatnio trwała komisji,  były

rozmowy, ustalenia, a Pan wójt i tak zrobił tak jak chciał. 

Mieszkanka Wydmin Pani Stielow – jest to smutne, to co Pan mówi.

Radny Piotr Pryczka – jest protokół z posiedzenia komisji i można się z nim zapoznać. 

Sołtys  wsi  Dudka  Jan  Karczewski  - z  kolei  ja  bym  chciał  nagłośnić  sprawę  wywozu

nieczystości stałych. Do mojej wsi przyjeżdża śmieciarka pięć razy w ciągu miesiąca. Trzy

razy po odbiór nieczystości zmieszanych, raz mokrych i raz suchych. Wiadomo, że im więcej

kursów, tym koszt stawki będzie większy. Podejrzewam, że dojdzie do takiego momentu, że

MZM-GO podniesie nam stawki. 

Sołtys wsi Wężówka Dariusz Sawoń – chciałbym wypowiedzieć się w sprawie pisma, które

wpłynęło do przewodniczącego rady dotyczące wyjazdu naszej drużyny do Częstochowy. Są

to Diecezjalne Mistrzostwa Polski, chodzi tu o 2 500,00 zł na transport dzieci. Już mówię do

czego zmierzam. Drużyna liczy 12 osób , a może jechać  10 osób. Moim zdaniem jest to

trochę nieetyczne, żeby dwie osoby z drużyny zostały. Może należy wesprzeć Pana Binika w

negocjacjach z Kurią, żeby jednak pojechała cała drużyna. Przed sesją rozmawiałem z Panem

Binikiem i drużyna składa się z 12 zawodniczek i dwie zawodniczki może pojadą, a może nie

pojadą.  Zależy to m.in. od decyzji  rady.  Warto spojrzeć  z tej  strony,  że jadą,  aby przede

wszystkim wziąć udział i jeżeli nawet nie wszystkie wejdą na boisko, to będą dopingowały te
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dziewczyny, które będą grały. To jest promocja naszej gminy. Ja uważam Panie Franciszku,

że drużyna  siatkarek  jest  naszą  wizytówką  i  nie  mamy się  czego  wstydzić.  Należy tym

dzieciom dzielić po równo. Już ja nie mówię według wyników, żeby jednakowo traktować

każdą dziedzinę sportu.  

Radny Franciszek Majcher – chciałbym się odnieść  do wypowiedzi Pana sołtysa, ja nie

rozmawiałem  z  Jarkiem  ile  osób  liczy  zespół.  Jeżeli  są  turnieje  to  jest  ustalany  jakiś

regulamin. Zespół, to tak jak mówi kolega, to faktycznie 12 osób, ale również   może być

zastrzeżenie takie od organizatora, że 10.  Tego ja nie wiem. 

Sołtys  wsi  Wężówka Dariusz Sawoń  –  Pan mnie  nie zrozumiał,  albo Pan nie usłyszał.

Mówię, że wydmiński zespół liczy 12 osób. Proszę aby wesprzeć Pana Binika jako trenera.

Radny Franciszek Majcher – nie mam nic przeciwko temu, ale organizatorem nie jest Pan

Binik. 

Sołtys wsi Wężówka Dariusz Sawoń – Diecezja Ełcka. 

Radny Franciszek Majcher – jeżeli Diecezja mówi, że ma liczyć 12 to 12, jeżeli 10, to 10. 

Sołtys  wsi  Orłowo Jolanta  Herbach –  chciałam zgłosić,  że droga przy cmentarzu,  ona

została w zeszłym roku ładnie wyczyszczona,  ale w tym roku inwestor  wywozi  ciężkim

sprzętem materiały na budowę i w jednym miejscu zostało zerwane pobocze. 

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Romatowski – czy to gminna droga?

Sołtys wsi Orłowo Jolanta Herbach – tak.

Przewodniczący  Rady  Gminy  Bogusław  Romatowski  –  i  nie  jest  w  żaden  sposób

zabezpieczona?

Sołtys wsi Orłowo Jolanta Herbach – nie jest.

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Romatowski  – Pani kierownik, proszę wziąć to

pod uwagę.

Kierownik Beata Witkowska – dwa dni temu pracownicy jeździli nie widzieli tego, także

nie było żadnego zgłoszenia, ale jak najbardziej zajmiemy się tym.

Sołtys wsi Mazuchówka Justyna Ordowska –  od jakiegoś  czasu stoi samochód, maluch

reklamujący nie wiem co. Jest ciasno, nie ma gdzie zaparkować samochodu, a on od jakiegoś

czasu stoi na tym parkingu. Czyj to samochód i jaka reklama? Czy nie można z tym zrobić

porządku?

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Romatowski  – czy ktoś jeszcze chciałby w tym

punkcie zabrać głos?

Radny Adam Szpak – we własnych słowach chciałbym nawiązać do tego co Piotr Pryczka

mówił odnośnie Widłunni, a chodzi o Pana wójta. Trzy tygodnie temu w Gazecie Giżyckiej
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był wywiad z Panem wójtem, w sprawie pomnika wyklętych żołnierzy i tam Pan wójt takie

sformułowania, podejrzewam, że to była jego wypowiedź, że rada przez kilka miesięcy się nie

spotyka, że to rada winna. Wszystko rada. Moje pytanie brzmi, bo ja już nie wiem o co tu

chodzi, kto zwołuje sesje rady gminy, że wójt ma pretensje, że rada nie chce sesji. To jest

metoda postępowania Pana wójta, co Pani się pytała o Widłunnię. Jak można takie rzeczy

pisać  nie potwierdzone.  Kiedyś  jak  Pan wójt  na  początku wygrał  wybory  na pierwszych

dożynkach Pan starosta powiedział, że teraz będziecie mieć królestwo, no i mamy, bo nic nie

mamy  do  gadania.  Bo  jeżeli  kapituła  decyduje  o  podziale  pieniędzy,  a  jeden  człowiek

przychodzi, a Pan wójt w ogóle należy do kapituły?

Radna Anna Balcer – ostatnie słowo należy do Pana wójta.

Radny Adam Szpak – no i mamy efekt, tak jak we wszystkim. Sołtysi nieraz zgłaszają  fajne

pomysły, coś by chciał, klepie po plecach, a zaraz mówi, że nie.  To tak nie może być. Wójt

jest wybrany przez mieszkańców i powinien rozwiązywać mieszkańców problemy. Wiadomo

nie wszystko można spełnić co się chce, ale należałoby do tych ludzi jakoś podejść, a nie za

bary wynosić z gminy. Taż takie były. To, że ktoś jest może chory, niespełna tego, ale nie

można wyrzucać człowieka, szarpać. Tak się nie należy, Państwo się zastanówcie na następną

kadencję, czy wybrać takiego człowieka żeby startował. 

Radna  Grażyna  Plato –  Panie  Przewodniczący,  czy  w  trakcie  sesji  można  prowadzić

kampanię wyborczą?

Przewodniczący  Rady  Gminy  Bogusław  Romatowski  –  czy  ktoś  prowadzi  kampanię

wyborcza, czy jest ogłoszona?

Radna Grażyna Plato – swoim słowami Pan Szpak rozpoczął. 

Radny Adam Szpak – 24 godziny przed głosowaniem można kampanię prowadzić. 

Radna Grażyna Plato – to było pytanie do Pana, czekam na odpowiedź.

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Romatowski – nie, w czasie sesji, w urzędach nie

można  prowadzić  o  żadnej  porze  kampanii  wyborczej.  Natomiast  żeby  móc  prowadzić

kampanię  wyborczą,  musi  być  najpierw ogłoszona.  Muszą  być  wybory ogłoszone.  To co

słyszeliśmy wcześniej, strefa wolnego słowa, komentarze i wypowiedzi.

Radny Wiesław Dereziński –  mnie głównie  interesuje  wysypisko  śmieci  w Siemionach.

Było wszystko elegancko sprzątnie. Ktoś wywalił śmieci, pod bramę eternit. 

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Romatowski – jakie Pan widzi rozwiązanie?

Radny Wiesław Dereziński – jakieś kamery.
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Przewodniczący  Rady  Gminy  Bogusław  Romatowski  –  kto  ma  postawić?  Zamiast  ta

kamera tu na mnie, to może tam należy postawić. To może zrobić  tylko wójt, bo to wójt

zarządza gminą.

Sołtys Wsi Wężówka Dariusz Sawoń – chciałbym zapytać, czy jest regulamin korzystania z

kaplicy cmentarnej, chodzi mi o cennik? Jak są  naliczane stawki  za pomieszczenie,  które

nawet nie jest namiastką kaplicy?

Księgowa Spółki Ewa Dąbrowska – jest to ustalone uchwałą rady spółki, te stawki są od

dłuższego czasu, to jest 5,00 zł za godzinę korzystania z kaplicy. Kaplica jest zabytkiem, ma

być budowana nowa kaplica.

Sołtys Wsi Wężówka Dariusz Sawoń – należałoby to gdzieś wywiesić.

Księgowa  Spółki  Ewa  Dąbrowska –  były  tablice  ogłoszeń,  to  wisiało,  ale  zostały

zniszczone.

Sołtys  wsi  Orłowa Jolanta  Herbach – czy jest  możliwość  aby sprawdzić,  czy wszyscy

mieszkańcy naszej gminy podpisali umowę z MZM-GO?

Kierownik Beata Witkowska – jeżeli chodzi o podpisane umowy, to my już w tej sprawie

około  1  miesiąca  pisaliśmy  do  MZM-GO  i  otrzymaliśmy  odpowiedź,  że  na  bieżąco

weryfikują  osoby,  które  nie  złożyły  deklaracji.  Jeżeli  chodzi  procentowo  to  około  85%

złożyło deklaracje. 

Radna Grażyna Palto – mam pytanie do księgowej ze Spółki, wspomniała Pani przed chwilą

o zniszczeniu tych tablic, proszę powiedzieć jaki to był koszt i czy ktoś kto zniszczył zwrócił

za to?

Księgowa Spółki Ewa Dąbrowska – te tablice nie były w najlepszej kondycji, to nie było tak

że ktoś przyszedł i zdewastował, po prostu ze starości.

Radna Grażyna Palto – ja zrozumiałam, że ktoś przyszedł i je zniszczył.  

Księgowa Spółki Ewa Dąbrowska – nie posądzałam nikogo.

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Romatowski  – czy ktoś chciałby zabrać jeszcze

głos w tym punkcie? Nie widzę, zarządzam dziesięciominutową przerwę. 

Przerwa od godz. 15:15 do godz. 15:30

Ad. 6

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Romatowski  – wznawiam obrady po przerwie.

Jesteśmy przy  punkcie  6  -  podjecie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  prowadzenia  spraw  z

zakresu administracji rządowej, dotyczących utrzymania grobów i cmentarzy wojennych w

2014 roku. Czy są pytania?
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Radny Wiesław Dereziński – mówimy o cmentarzach wojennych, przy każdej wiosce w

gminie są cmentarze, czyje są to cmentarze? 

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Romatowski  – Pani kierownik powie, że to są

tereny gminne i to są cmentarze gminne. 

Radny Wiesław Dereziński –  niech  gmina wystąpi  do fundacji  niemieckiej,  są  przecież

książki i zrobić z prawdziwego zdarzenia te cmentarze.

Kierownik Beata Witkowska – chodzi o Szczepanki?

Radny Wiesław Dereziński – w każdej wiosce takie cmentarze są.

Radny Adam Szpak – takich cmentarzy jest 35 w gminie.

Przewodniczący  Rady Gminy  Bogusław Romatowski  – cmentarz  wojenny  jest  wtedy,

kiedy  przynajmniej  jeden  grób  jest  potwierdzony,  zidentyfikowany,  że  jest  tam  grób

żołnierza. To wtedy on jest zaliczany i wpisany na listę cmentarzy wojennych. Wojewoda

tylko przy tych  pomaga i  wspiera nas co roku niewielką  kwotą.  Samych  tych  cmentarzy

wojennych mamy trochę na terenie naszej gminy, a to o czym ty mówisz, to dużo jest tych

cmentarzy.  One  są  zinwentaryzowane,  zrobione  zdjęcia,  niektóre  są  wpisane  do  rejestru

zabytków. Tak samo i konserwator zabytków mógłby się dołożyć do tego. O tym mówimy od

4 lat, aby przynajmniej na początku oznaczyć,  ogrodzić. Kto z Państwa jest za przyjęciem

uchwały  w  przedłożonym  kształcie  w  sprawie  przyjęcia  prowadzenia  spraw  z  zakresu

administracji  rządowej,  dotyczących  utrzymania  grobów  i  cmentarzy  wojennych  w  2014

roku? Zaznaczam, że posiedzenie wspólne komisji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.

Głosowanie:

Za – 13 radnych

Przeciw – 0 radnych

Wstrzymało się – 0 radnych

Przewodniczący  Rady  Gminy  Bogusław  Romatowski  –  uchwała  została  przyjęta

jednogłośnie.

Ad. 7

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Romatowski  – punkt  7 – podjęcie uchwały w

sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji  celowej dla Powiatu Giżyckiego.

Projekt uchwały był szczegółowo omawiany na posiedzeniu wspólnym komisji rady gminy.

Czy ktoś chciałby zadać pytanie? 

Skarbnik  Krystyna  Truchan  –  chciałabym  powiedzieć  dla  nieobecnych  na  komisji  o

naniesienie autopoprawki w §1, pkt. 1 po wyrazie Pańska Wola dopisanie „i 1706N Konopki

Wlk. – Talki –Ranty – Wydminy”, w punkcie 1 i 2 to samo.
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Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Romatowski  – proszę  o naniesienie poprawki.

Ona była zgłaszana na komisji.  Czy ktoś  chciałby zadać  pytanie? Nie widzę,  posiedzenie

wspólne komisji  zaopiniowało  projekt  uchwały pozytywnie.  Przechodzimy do głosowania

uchwały  w sprawie  udzielenia pomocy finansowej  w formie dotacji  celowej  dla Powiatu

Giżyckiego po naniesieniu autopoprawki. 

Głosowanie:

Za – 13 radnych

Przeciw – 0 radnych

Wstrzymało się – 0 radnych

Przewodniczący  Rady  Gminy  Bogusław  Romatowski  –  uchwała  została  przyjęta

jednogłośnie.

Ad.8

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Romatowski  – punkt  8 – podjęcie uchwały w

sprawie  zmian  w  budżecie  gminy  Wydminy  na  2014  rok.  Czy  Pani  skarbnik  będzie

wprowadzać jeszcze raz?

Radna Grażyna Plato - na komisji już o tym rozmawialiśmy, chyba że ktoś jeszcze chce.

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Romatowski – otwieram dyskusję.  

Skarbnik  Krystyna  Truchan  –  było  rozmowa  dotycząca  zabezpieczenia  środków  na

ekwiwalent,  przy  odejściu  Pana  wójta  po  skończonej  kadencji.  Próbowałam  jeszcze

szczegółowo przeanalizować to i Pan wójt w chwili obecnej ma 3 dni zaległego urlopu plus

dodatkowo urlop z tego roku. Należało zabezpieczyć, natomiast jeżeli Pan wójt wykorzysta

urlop to te środki zostaną w budżecie. 

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Romatowski – Pani sekretarz, kto pełni obowiązki

pracodawcy, jeżeli chodzi o wyrażanie zgody, czy pozwalanie żeby wójt poszedł na urlop?

Udzielanie urlopu wójtowi, kto jest pracodawcą dla Pana wójta w tym zakresie?

Sekretarz Alina Romanowicz – osoba, która jest upoważniona.

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Romatowski – a kto jest upoważniony?

Sekretarz Alina Romanowicz –  Pani zastępca wójta.

Skarbnik Krystyna Truchan  – to nie zmienia postaci rzeczy, że urlop za ten roku jest do

wykorzystania do końca września następnego roku.

Przewodniczący  Rady  Gminy  Bogusław  Romatowski  –  czyli  ma  szanse  wykorzystać

jeszcze Pan wójt ten urlop. To niniejszym składam w imieniu radnych, trójki radnych wniosek

o  zmniejszenie  w  paragrafie  zabezpieczającym  odprawę  Panu  wójtowi  i  wypłatę

ewentualnego ekwiwalentu za niewykorzystany urlop o 7 000,00 zł.
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Radna Grażyna Plato – proszę, aby Pan przewodniczący w tym wniosku zaznaczył, jeżeli

chodzi o urlop za jaki rok?

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Romatowski – za niewykorzystany. 

Radna Grażyna Plato –  ma to znaczenie, ponieważ  kodeks pracy mówi wyraźnie, że za

urlop wypoczynkowy za rok 2014 ma obowiązek wykorzystać do września 2015 roku. Nie

mamy prawa zmuszać takimi wnioskami, w związku z powyższym proszę o sprecyzowanie

wniosku i podanie ekwiwalentu za jaki rok?

Radny  Adam  Szpak –  według  kodeksu  pracy  za  urlop  wypoczynkowy  nie  powinien

przedsiębiorca, właściciel firmy płacić. Pracownik ma go wykorzystać, dlatego nazywa się on

wypoczynkowy. 

Radna Grażyna Plato – tak, ale ma prawo wykorzystać do kiedy?

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Romatowski – jak każdy pracownik to na pewno i

Pan wójt ma zaplanowany urlop.

Radna Grażyna Plato – to proszę sprawdzić. 

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Romatowski  – nie muszę tego sprawdzać i nam

wprowadzając projekt uchwały Pan wójt nie powiedział za jaki rok jest ten ekwiwalent, za

jaki urlop, do kiedy. Ja w swoim wniosku  nie uważam za stosowne podawać takich danych. 

Skarbnik Krystyna Truchan  – proszę Państwa inaczej odbywa się rozwiązanie stosunku

pracy  w  momencie  kiedy  jest  rozwiązanie  za  obopólną  zgodą,  bądź  z  wypowiedzenia

stosunku pracy. Wtedy owszem zgadzam się z Panem Adamem, że można w wypowiedzeniu

napisać, że w terminie wypowiedzenia należy wykorzystać urlop wypoczynkowy. 

Przewodniczący  Rady  Gminy  Bogusław Romatowski  –  dobrze,  przekonała  mnie  Pani

skarbnik.  Jesteśmy bogatą  gminą  i  stać  jest  nas na płacenie ekwiwalentu,  zamiast  wysłać

pracownika. Wycofuję swój wniosek. 

Radna Anna Balcer – ja złożę ten wniosek ponownie, ponieważ gmina Wydminy zatrudnia

zastępcę wójta. Jest możliwości jak najbardziej wykorzystania urlopu. Po drugie Pan wójt nie

na następny dzień po wyborach nie przychodzi do pracy, tylko do dnia zaprzysiężenia. Jest

możliwość wykorzystania i nie widzę powodu, aby te 7 000,00 zł w tym paragrafie zamrażać

do czasu rozstrzygnięcia  wyborów i  moim zdaniem, jeżeli  będzie taka konieczność  to  te

pieniądze zostaną przesunięte w terminie późniejszym. Natomiast na dzień dzisiejszy mamy

wójta, mamy zastępcę wójta. Dzisiaj mamy połowę maja i nie wiem ile razy był Pan wójt na

urlopie, na pewno jeden dzień, kiedy była sesja Pan wójt pojawiał się i znikał. Jeśli chodzi o

urlop  to  w  pierwszej  części  był  na  urlopie  w  drugiej  już  niekoniecznie.  W  związku  z
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powyższym składam formalny wniosek o zmniejszenie kwoty ekwiwalentu za urlop w dziale

administracja publiczna w kwocie 7 000,00 zł. 

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Romatowski  – ja tylko dodam, że wracając do

imprezy Widłunnia organizowaną przez Związek Ukraińców, że tam zabrakło 7 000,00 zł.

Radna Grażyna Plato  – chcę  powiedzieć, że będę głosować  przeciwko wnioskowi, który

postawiła Pani Balcer jako radna, ponieważ głosując za tym wnioskiem złamałabym prawo,

które obowiązuje w kodeksie pracy.  

Radna Anna Balcer – skoro mówimy o złamaniu prawa, to moje pytanie Pani skarbnik,

dlaczego  te  pieniądze  i  te  środki  nie  były  już  zabezpieczone  w  projekcie  budżetu  przy

konstrukcji budżetu jeśli chodzi o odprawę dla wójta i zabezpieczenie pieniędzy w postaci

ekwiwalentu za urlop. Można to było zrobić na etapie projektowania budżetu. 

Skarbnik Krystyna Truchan  – przy konstrukcji budżetu jak Państwo wiedzą nie zawsze jest

wystarczająca  ilość  środków  po  stronie  dochodów,  żeby  móc  dysponować  po  stronie

wydatków.  

Przewodniczący  Rady Gminy Bogusław Romatowski  – kto z Państwa radnych  jest  za

przyjęciem  wniosku  postawionego  przez  radną  Annę  Balcer  o  zmniejszenie  w  dziale

administracja publiczna kwoty przeznaczonej na ekwiwalent za niewykorzystany urlop dla

Pana wójta 7 000,00 zł.

Głosowanie:

Za – 6 radnych

Przeciw – 6 radnych

Wstrzymał się – 1 radny

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Romatowski  – wniosek nie uzyskał wymaganej

większości, nie został przyjęty. Czy są jeszcze inne wnioski? 

Radny Roman Paluch – bardzo się dziwię radnym, była komisja, był na tej komisji obecny

radca prawny, pomógłby rozwiązać tą sprawę. Nie ma tu fachowców, którzy znają przepisy

kodeksu pracy,  wtedy było  trzeba skorzystać  z  obecności  radcy prawnego,  który by nam

konkretnie wyjaśnił jakie jest prawo pracy i jak się do tego odnieść.

Przewodniczący  Rady  Gminy  Bogusław  Romatowski  –  radca  prawny  nie  podejmuje

uchwał. 

Radny Roman Paluch – wykładnie prawa.

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Romatowski – nie robi też wykładni prawa. Czy

są  jakieś  jeszcze  uwagi  do  projektu  uchwały?  Nie  widzę,  wobec  tego  przechodzimy do

głosowania.  Posiedzenie  wspólne  komisji  rady  gminy  zaopiniowało  projekt  uchwały
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pozytywnie. Kto z Państwa radnych jest za przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie

gminy Wydminy na 2014 rok?

Głosowanie:

Za – 7 radnych

Przeciw – 1 radny

Wstrzymało się – 5 radnych

Przewodniczący  Rady  Gminy  Bogusław  Romatowski  –  uchwała  uzyskała  wymaganą

większość, została przyjęta. 

Ad.9

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Romatowski  – jesteśmy w punkcie 9 podjecie

uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  realizacje  projektu  „Modernizacja  oddziałów

przedszkolnych w Gminie Wydminy”   w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki.

Czy  ktoś  chciałby  zabrać  głos  w  dyskusji?   Posiedzenie  wspólne  komisji  rady gminy

zaopiniowało projekt  uchwały pozytywnie.   Przechodzimy do głosowania.  Kto z Państwa

radnych  jest  za  przyjęciem  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  realizacje  projektu

„Modernizacja  oddziałów  przedszkolnych  w  Gminie  Wydminy”   w  ramach  Programu

Operacyjnego Kapitał Ludzki w przedłożonym kształcie?

Głosowanie:

Za – 13 radnych

Przeciw – 0 radnych

Wstrzymało się – 0 radnych

Przewodniczący  Rady  Gminy  Bogusław  Romatowski  –  uchwała  została  przyjęta

jednogłośnie.

Ad.10

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Romatowski  – jesteśmy w punkcie 10 podjecie

uchwały  w  sprawie  zmian  w  budżecie  gminy  Wydminy  Jeżeli  są  pytania  to  proszę.  Ja

zapytam się,  bo Pana wójta  nie  ma,  na komisji  omawialiśmy tą  uchwałę  i  kontrowersje

budziła ta kwota 10 000,00 zł. Jak to Pan wójt określił 10 000,00 zł w dziale promocja gminy,

określił  materiał  związany  z  dziesięcioleciem  Widłunni.  W  strefie  wolnego  słowa  już

rozmawialiśmy o tym dlaczego Związek wcześniej nie dostał dofinansowania takiej kwoty, w

jakiej pozwoliłaby w godny sposób X edycję tej imprezy przeprowadzić. Wójt utrzymywał,

że Związek będzie tą  imprezę  przeprowadzał.  Potem stwierdził  po słowach Pani Grażyny

Plato, że nie wypowiadajmy się za Związek. Prezes Związku powiedział dzisiaj, że nie jest w

stanie.
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Radny Piotr Pryczka – chcę  podkreślić, że nie robimy w tym roku, a nie że w ogóle tej

Widłunni nie będzie. W tym roku nie ma środków finansowanych, ale jeżeli w przyszłym

roku  będą  środki,  to  ta  impreza  się  odbędzie.  Sytuacja  jest  taka  jaka  jest,  my tego  nie

przeskoczymy. Taka padła decyzja na zebraniu, przegłosowane. Ja sam nie decyduję. 

Skarbnik Krystyna Truchan  – podtrzymuję jednak te 10 000,00 zł. Jeżeli się nie odbędzie,

to  przeznaczymy  na  coś  innego.  Jednak  deklaracja  Pana  wójta  jest,  że  jest  to  z

przeznaczeniem na Widłunnię. Dajmy szanse rozmów, negocjacjom.

Radny Piotr  Pryczka –  mam inną  propozycję,  aby  te  środki  zostawić  na  przyszły  rok.

Bardzo dziękujemy za te 10 000,00 zł, ale w tym roku nie będą nam potrzebne.  

Radny Roman Paluch –  myślę,  że te  10 000,00  zł  powinno się  uchwalić,  bo  jeżeli  tej

Widłunni nie będzie się robić, to są inne imprezy, gdzie dzieci jak będą mogły występować,

to  też  i  pokazać  społeczeństwu  jednak,  że  te  zespoły  ukraińskie  działają,  się  rozwijają.

Przecież nie można krzywdzić dzieci i tym dzieciom należy udostępnić te pieniądze. Nie musi

być Widłunia, jeżeli już się tak stało. Ja mam wrażenie takie, że wy wszyscy między sobą

rozmawiacie.  Pan Przewodniczący z Panem Pryczka, Pan Pryczka z Panią Balcer, a ja mam

pytanie, kto rozmawiał z wójtem?

Radny Piotr Pryczka – rozmawiałem z Panem wójtem.

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Romatowski – i ja rozmawiałem.

Radny Roman Paluch – ja widziałem Widłunnię, obserwowałem wasze zachowanie, jak się

zachowujecie wobec wójta i ja się w ogóle wójtowi nie dziwię, że ma takie podejście.

Radny Piotr Pryczka – jakie zachowanie? Czy ja Pana wójta nie zaprosiłem na scenę, czy

nie był w namiocie wipów?

Radny Roman Paluch – jest więcej polityki w tym, niż zabawy. Prowadzicie akcję wyborczą

na Widłunni. 

Radny Piotr Pryczka – to niech Pan zrobi, jeżeli Pan tak obiektywnie patrzy. 

Przewodniczący  Rady  Gminy  Bogusław  Romatowski  –  Panie  Romanie,  Panu  się  nie

podoba Widłunnią, innym się podoba. 

Radny Roman Paluch – Widłunnia mi się podoba, tylko sposób prowadzenia nie.

Radna Grażyna Plato – myślę, że dyskusje, które się tutaj toczą skończą się jeszcze gorszą

awanturą,  niż  przed  chwilą  była.  Myślę,  że  powinniśmy  tak  jak  jest  tu  w  projekcie

przegłosować  tą  uchwałę.  Natomiast  myślę,  że  Pan  Pryczka  po  rozmowie  z  wójtem

zdecyduje, czy wykorzysta Związek te 10 000,00 zł, czy nie. Jeżeli wykorzystają to będzie

bardzo dobrze, jeżeli nie wykorzystają to przeznaczymy na co innego. 
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Radna Anna Balcer – ja oczywiście do Pana Romana, to nie Białoruś, ma prawo ze mną

rozmawiać kto chce. Chciałabym się jeszcze wypowiedzieć w jednym temacie, a mianowicie

2 500,00 zł na wyjazd siatkarek o czym wcześniej była mowa. Ponieważ  liczba dziesięciu

osób  wzbudzała  kontrowersje,  a  szczególnie  tych  dwóch  osób,  które  wchodzą  w  skład

drużyny i nie mogą pojechać, chociażby ze względu na koszty, proponowałabym tą kwotę

zwiększyć  do  3 000,00  zł,  aby  umożliwi ć  wyjazd  całej  drużynie  na  rozgrywki  do

Częstochowy. Jeżeli będzie taka wola. Natomiast zmniejszyć o kwotę 9 500,00 zł w dziale

administracja  publiczna  dział  750  promocja  jednostek  samorządu  terytorialnego  kwoty

9 500,00 zł zmniejszyć z kwoty 12 500,00 zł.  

Radna Grażyna Plato – zawsze byłam za tym, aby dla młodzieży jeśli chodzi o sport miały

jak najwięcej możliwości i kwoty do wykorzystania, natomiast tutaj zabrakło mi, tu na tej

sesji  Pana Binika i decyzji,  czy na pewno może jechać  12 osób? Czy ktoś  mi z Państwa

odpowie na to pytanie?

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Romatowski – ja odpowiem.

Radna Grażyna Plato – na pewno?

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Romatowski – tak. Dzwoniłem do organizatora do

Diecezji i  powiedział, nie ma problemu do Częstochowy może jechać  więcej osób,  koszt

zwiększa się o 200,00 zł. Czyli nie o 2 500,00 zł prosi, tylko 2 700,00 zł. Przechodzimy do

głosowania wniosku Pani radnej Anny Balcer. Kto z Państwa radnych jest za zwiększeniem o

kwotę 500,00 zł dofinansowania wyjazdu siatkarek do Częstochowy, do kwoty 3 000,00 zł?

Głosowanie:

Za – 9 radnych

Przeciw – 0 radnych

Wstrzymało się  - 3 radnych

1 radny nie wziął udziału w głosowaniu.

Przewodniczący  Rady  Gminy  Bogusław  Romatowski  –  wniosek  uzyskał  wymaganą

większość głosów, został przyjęty. Drugi wniosek brzmi, o zmniejszenie w tym samym dziale

750, w dziale promocja.

Radna Anna Balcer - rozdział 75075 §4210 kwotę 9 500,00 zł z przeznaczeniem zgodnie z

wnioskiem na organizacje Widłunni, która po oświadczenia Prezesa Związku nie jest możliwa

do realizacji. 

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Romatowski – kto z Państwa Radnych jest za tym

wnioskiem, proszę o podniesienie ręki do góry?

Głosowanie:
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Za – 7 radnych

Przeciw – 4 radnych

Wstrzymało się - 2 radnych

Przewodniczący  Rady  Gminy  Bogusław  Romatowski  –  wniosek  uzyskał  wymaganą

większość, został przyjęty. Czy są jeszcze jakieś wnioski?

Skarbnik Krystyna Truchan  – chciałabym w imieniu Pana Wójta złożyć informacje, że nie

wyraża na to zgody.  Motywacja  moja  jest  taka,  żeby jednak  mimo wszystko  dać  szansę

dyskusji. Nie wyrażam zgody co do wniosku Państwa. 

Przewodniczący  Rady  Gminy  Bogusław  Romatowski  –  ja  ze  swojej  strony  deklaruję

gotowość  zwołania w każdej  chwili  sesji.  Jeżeli  dostanę  taki  sygnał  od Prezesa Związku

Ukraińców,  że domówił  się  z  wójtem, myślę,  że wszyscy  radni  poprzemy tą  inicjatywę.

Szczególnie,  że  widzimy,  że  są  pieniądze  na  ten  cel  i  przyjmiemy  taką  uchwałę,  o

przesuniecie pieniędzy na zorganizowanie tej Widłunni. Pozostawienie tych pieniędzy, w tym

dziale, tak jak Pan radny Paluch powiedział, niekoniecznie musi trafić na Widłunię. Jest wiele

innych  imprez  i  może być  spożytkowana  w  różny sposób.  Większa część  radny  nie  ma

zaufania do Pana wójta, nie wie co Pan wójt z tymi pieniążkami zostawionymi na promocji

zrobi.  Nie  raz  przekonaliśmy się,  że były  wykorzystane  w najróżniejszy inny sposób na

promocje  gminy  na  Łotwie,  czy  Estonii.  Jeszcze  raz  deklaruję,  że  jeżeli  będzie  taka

konieczność,  to  Pan Przewodniczący Koła  Ukraińców w Wydminach,  Pan Piotr  Pryczka

domówi się z wójtem, czy też uzgodni jakąś inną formę, bo Pan przewodniczący mówi, że nie

widzi  w tej  chwili  możliwości  zorganizowania  Widłunni  o  podobnym  charakterze  jak  w

poprzednich latach, ale może jakiś inny charakter, wrócimy do tego tematu jak najbardziej.  

Radny Roman Paluch – Pan przekręca moje wypowiedzi. Ja mówiłem, żeby przekazać te

pieniądze dla Stowarzyszenia Ukraińców, a nie na każdą inną, jak to Pan powiedział, że to ja

powiedziałem. Nie, tylko dla młodzieży ukraińskiej, która zechce ćwiczyć ten zespół, który

jest.

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Romatowski – przechodzimy do głosowania. Kto

z Państwa radnych jest za przyjęciem uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Wydminy

na 2014 rok po wcześniej wprowadzonych zmianach wynikających z wcześniej przyjętych

przez radę  wniosków?

Głosowanie:

Za – 7 radnych

Przeciw – 0 radnych

Wstrzymało się – 5 radnych
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1 radna nie wzięła udziału w głosowaniu

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Romatowski – uchwała została przyjęta.

Ad. 11

Przewodniczący  Rady Gminy  Bogusław Romatowski  – podjecie  uchwały  zmieniającej

uchwałę  w  sprawie  powołania  komisji  statutowej.  Tej  uchwały  nie  omawialiśmy  na

posiedzeniu wspólnym komisji Rady Gminy. Proszę Panią sekretarz o wprowadzenie.

Sekretarz Alina Romanowicz – projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania

komisji  statutowej,  jak  Państwo  na  poprzedniej  sesji  zauważali  o  braku  pracy  komisji

statutowej, prosząc o przygotowanie projektu takiej uchwały dotyczącej rozwiązania komisji

statutowej. Tak więc zostało to zrobione. Traci  moc uchwała Nr X/30/2011 Rady Gminy

Wydminy z dnia 18 maja 2011 roku oraz uchwała Nr XIII/51/2011 Rady Gminy Wydminy z

dnia 12 lipca 2011 roku.

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Romatowski – czy ktoś chciałby zabrać głos? Nie

widzę, wobec tego przechodzimy do głosowania uchwały w przedłożonym kształcie.

Głosowanie:

Za – 6 radnych

Przeciw – 0 radnych

Wstrzymało się – 5 radnych

2 radnych nie wzięło udziału w głosowaniu

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Romatowski – uchwała została przyjęta.

Salę obrad opuszcza Radna Grażyna Plato.

Ad. 12

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Romatowski  – jesteśmy przy punkcie „Analiza

Stanu Bezpieczeństwa na terenie  Gminy Wydminy  za 2013 rok  z  Komendy Powiatowej

Policji w Giżycku”. Zostały Państwu przesłane dokumenty, które zostały złożone w biurze

rady. Pan Komendant Andrzej Mazurek powiedział, że nic takiego nie zaistniało, żeby musiał

się fatygować i rozmawiać z nami. Poza tym dzisiaj jest jego ostatni dzień przed urlopem,

który chce wykorzysta  i  uważa, że zasłużył  na ten urlop.  Przekazuje swoje obowiązki,  a

chciałby  się  spotkać  z  radą  osobiści.  Czy  ktoś  chciałby  zabrać  głos  w  sprawie  tego

sprawozdania? 

Radna Anna Balcer – ale dyskutować między kim? Między sobą?

Przewodniczący  Rady Gminy Bogusław Romatowski  – zaproponowałem, żeby chociaż

pokazał  się  dzielnicowy,  ale  usłyszałem,  niech  idzie  pilnować  porządku  na  ulicach.

Przechodzimy do punktu kolejnego

24



Ad. 13

Przewodniczący  Rady  Gminy  Bogusław  Romatowski  –  jesteśmy  w  punkcie  13  –

sprawozdanie z realizacji zadań ochrony przeciwpożarowej w gminie Wydminy za 2013 rok.

Zapraszałem Pana Prezesa Michała  Warchoła,  ale w tych  dniach przebywa na szkoleniu,

zawodach, gdzieś w Polsce. Nie mógł przybyć.  Pan wójt złożył taką informację.  Czy ktoś

chciałby zabrać głos?

Radna Anna Balcer –  Pan Komendant  Mazurek  nie  mógł  przybyć  i  jakby  nie  widział

potrzeby delegowania kogokolwiek. Troszeczkę jest to niepokojąca sytuacja, szczególnie, że

na  terenie  gminy  bardzo  wzrosła  ilość  kradzieży.  Natomiast  jeżeli  chodzi  o  ochronę

przeciwpożarową, to mamy jeszcze komendanta Pana Berezę,  mamy Prezesa OSP. Jest to

bardzo przykre. W poprzedniej uchwale przesuwaliśmy środki m.in. na doposażenie straży

pożarnej, na kolejny samochód. Nie mamy ani jednej osoby z ochotniczej straży pożarnej,

która zechciałaby w imieniu straży wypowiedzieć się. Po trzecie na posiedzeniu wspólnym

komisji  doszły  nas  bardzo  niepokojące  słuchy  o  tym,  że  OSP  w  Wydminach  nie  chce

przyjmować  w  swoje  szeregi  nowych  szkolonych  członków.  Zgłaszali  to  sołtysi,  którzy

przebyli  odpowiednie  szkolenie,  gdzie  ich  umiejętności  można  byłoby  wykorzystać.  W

związku z czym może zaprosimy imiennie Pana Prezesa i  Pana Komendanta na przyszłą

sesję, ponieważ  jest to teraz rozmowa sobie, a muzom. Nie ma nam kto odpowiedzieć  na

podstawowe  pytania,  więc  nie  bardzo  widzę  sens  dyskusji.  Nie  ma  Pana  wójta,  który

odpowiada za ochronę  przeciwpożarowa.  Ja naprawdę  chciałabym wiedzieć  jak to jest  z

nowymi przyjęciami do OSP?

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Romatowski – czy Pani sekretarz jest członkiem

OSP?

Sekretarz Alina Romanowicz – nie.

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Romatowski – trudno.

Radny Franciszek Majcher – jest to pierwsza sytuacja, żeby nikogo nie było ze straży. 

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Romatowski – przechodzimy do kolejnego punktu

„Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2013 z Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w

Wydminach”. Otwieram dyskusję.

Kierownik GOPS Artur Grigie ńcza - jeżeli mają Państwo jakieś pytania, to postaram się na

nie odpowiedzieć.

Przewodniczący  Rady  Gminy  Bogusław  Romatowski  –  na  styczniowej  sesji

przyjmowaliśmy szybki pakiet uchwał dotyczący dożywiania. Jak dobrze sobie przypominam,

były tam trzy uchwały,  gdzie dwie dotyczyły kryterium wysokości,  że 150%, a trzecia to
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program  osłonowy.  Czy  my  w  tym  programie  zawęziliśmy  sposób  pomocy  dla

potrzebujących tylko do dożywiania z pomocy ze stołówki szkolnej?

Kierownik GOPS Artur Grigie ńcza – nie program mówi wyraźnie, że pomoc może być za

pomocą zasiłków celowych. 

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Romatowski – chcę też powiedzieć, że dochodzą

do mnie słuch, że dzieci też niekoniecznie chcą korzystać ze stołówki. 

Kierownik GOPS Artur Grigie ńcza – do mnie też takie słuchy dochodzą. 

Przewodniczący  Rady  Gminy  Bogusław  Romatowski  –  Pani  Dyrektor  Szwed,  sama

mówiła, że musi stać i pilnować, żeby te posiłki były zjadane. 

Radna  Elżbieta  Januszkiewicz –  chodzi  mi  o  mieszkania  socjalne,  stan  obecny,  ilość

mieszkań socjalnych. 

Kierownik GOPS Artur Grigie ńcza – wszystkie informacje dotyczące mieszkań socjalnych

otrzymaliśmy z urzędu. 

Radna  Elżbieta  Januszkiewicz –  kto  mógłby  mi  odpowiedzieć  na  temat  mieszkań

socjalnych?

Kierownik GOPS Artur Grigie ńcza – tym zajmuje się Pani Katarzyna Eustachiewicz.

Dyrektor ZSO Wydminy Eliza Szwed – chcę powiedzieć, że nie mówiłam tego, że trzeba

stać i pilnować dzieci. Moja wypowiedź została opacznie zrozumiana. 

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Romatowski – absolutnie nie miałem na celu, aby

twoja wypowiedź została opacznie zrozumiana. Natomiast twoją wypowiedzią podparłem się,

aby powiedzieć, że niekoniecznie wszystkim muszą smakować.

Dyrektor ZSO Wydminy Eliza Szwed – generalnie jest tak, że nasze dzieci trzeba uczyć

jedzenia, a nie dlatego, że im nie smakuje. Niestety nasze dzieci przychodząc do szkoły nie

potrafią trzymać noża, łyżki, aby nie wysilać się przy jedzeniu, łatwiej jest odnieść.

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Romatowski  –  z tym kompletnie się z tobą nie

zgodzę,  bo powtarzasz słowa, teraz już nie powiem której, ale Pani Minister, że dzieci są

głodne, bo nie ma tradycji jedzenia śniadań. Jeżeli byłoby smacznie, to i paluszkami by jadły.

Przechodzimy do punktu kolejnego.

Ad. 15

Przewodniczący  Rady  Gminy  Bogusław  Romatowski  –  punkt  15  –  sprawozdanie  z

działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Wydminach za

2013 rok. Jest z nami Pan pełnomocnik, czy są pytania? Nie widzę, wobec tego przechodzimy

do punktu kolejnego.
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Ad. 16

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Romatowski  – punkt 16 – sprawozdanie Wójta

Gminy  Wydminy  z  wykonania  Programu  Współpracy  Gminy Wydminy  z  organizacjami

pozarządowymi i innymi organizacjami prowadzącymi  działalność  pożytku publicznego w

2013 roku. Sprawozdanie zostało Państwu przedłożone. Otwieram dyskusję. Nie widzę pytań,

w związku z tym dyskusję zamykam i przechodzimy do punktu kolejnego. 

Ad. 17

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Romatowski – punkt 17 sprawozdanie zarządu z

działalności Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych i Zieleni Sp. z o.o. w Wydminach za rok

2013. Czy Pani księgowa jest członkiem Zarządu?

Księgowa Spółki Ewa Dąbrowska – nie.

Przewodniczący  Rady  Gminy  Bogusław  Romatowski  –  czy  tu  na  sali  są  członkowie

Zarządu? Otwieram dyskusję.

Radna  Anna  Balcer –  podobnie  jak  i  ze  sprawozdaniem  z  realizacji  zadań  z  ochrony

przeciwpożarowej, podobnie ze sprawozdaniem Zarządu Spółki PUKiZ proponuję przenieść

ten punkt na następną sesję. Nie ma dziś właściciela Spółki Pana wójta obecnego na sali, nie

wiem dlaczego nie ma Pana prezesa, z całym szacunkiem dla Pani księgowej,  co prawda

może nam odpowiedzieć zapewne na część dotyczącą finansów, natomiast mielibyśmy wiele

innych pytań. Nie wiem co jest powodem, że nie ma Pana prezesa, proponuję przenieść to na

następną  sesję.  Jak również  zobowiązać  Pana wójta,  aby na posiedzeniu obecny był  Pan

prezes.   

Przewodniczący  Rady  Gminy  Bogusław Romatowski  –  tak  też  uczynię,  że ten  punkt

jeszcze raz wpiszę do porządku obrad. 

Ad. 18

Przewodniczący  Rady  Gminy  Bogusław  Romatowski  –  jesteśmy  w  punkcie  18  -

odpowiedzi  wójta  na  zapytania  i  interpelacje  radnych.  Czy  Pani  skarbnik  dysponuje

odpowiedziami?

Skarbnik Krystyna Truchan –  w większości na bieżąco Pani kierownik odpowiadała, na te

na które nie padły odpowiedzi postaram się, aby Pan wójt odpowiedział.

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Romatowski – a z poprzedniej sesji nie ma Pani

odpowiedzi?

Sekretarz  Alina Romanowicz –  jeżeli  chodzi  o  pytanie  w sprawie  braku  odpowiedzi  z

poprzedniej  sesji,  to  wszystkie  zadawane  pytania  były  od  razu  odpowiadane  po  sesji  w

punkcie „Odpowiedzi  wójta na zapytania i  interpelacje  radnych”.  Jedynie  przy rozmowie
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wyszło, że nie ma odpowiedzi na zapytania i interpelacje Pani radnej Elżbiety Januszkiewicz.

Pani radna Januszkiewicz takie odpowiedzi już otrzymała. 

Radna Anna Balcer – Pani sekretarz, prosiłam na poprzedniej sesji o kopię dokumentów, do

tej  pory  kopia  tych  dokumentów  nie  została  doręczona.  Nie  wiem,  co  jest  powodem?

Niemniej  jednak  proszę  nie  mówić,  że  wszystkie  odpowiedzi  zostały  udzielone.  W

zapytaniach poprosiłam o kopię dokumentów dotyczących budowy pomnika. Do tej pory nie

otrzymałam ani jednego dokumentu, ani jednej odpowiedzi z tym związane, dlatego proszę

nie mówić, że zostało to dostarczone. 

Radny Adam Szpak – może odpowiedzią była notatka w gazecie?

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Romatowski – czy ktoś jeszcze chce zabrać głos?

Nie widz, przechodzimy do punktu kolejnego.

Ad. 19

Przewodniczący  Rady  Gminy  Bogusław  Romatowski  –  punkt  19  -  wolne  wnioski.

Chciałbym Państwa zapoznać z pismem, które Pani skarbnik dzisiaj przekazała. Pismo nosi

datę, 6 marca, dot. wsparcia zakupu sztandaru Ochotniczej Straży Pożarnej w Wydminach.

Otrzymaliśmy również z RIO w Olsztynie pozytywną opinię w sprawie wykonania budżetu

za  2013  rok.   Przekazane  również  zostało  Państwu  zarządzenie  w  sprawie  przekazania

sprawozdania finansowego Gminy Wydminy za 2013 rok. Na posiedzeniu wspólnym komisji

mówiłem również o możliwości odbycia szkolenia, seminarium w Płocku.  Czy ktoś jeszcze

chciałby zabrać głos? Nie widzę, wobec tego przechodzimy do punktu kolejnego.

Ad. 20

Przewodniczący  Rady  Gminy  Bogusław  Romatowski  –  punkt  20  –  zamknięcie  sesji.

Wobec  wyczerpania  porządku  obrad  zamykam  posiedzenie  LVII  sesji  Rady  Gminy

Wydminy.

Protokołowała 

Anna Binik

Przewodniczący Rady Gminy

Bogusław Romatowski
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